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BRMG-KSiB-II.0012.11.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 37–11/2016 
 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska i 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  w dniu 24 sierpnia 2016 
roku, a rozpoczęło się o godz. 15.30, w sali nr 107 w Nowym Ratuszu przy ul. 
Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło 5 (pięciu), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 

Obecni: według załączonej list obecności, która stanowi załączniki nr 1 do 
protokołu. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji Edukacji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 
(pięciu), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Obecni: według załączonej list obecności, która stanowi załączniki nr 2 do 
protokołu. 
 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

Posiedzeniu Komisji Strategii i Budżetu przewodniczył radny Piotr Borawski – 
Przewodniczący Komisji, który otworzył 37 posiedzenie Komisji, stwierdził 
quorum, a następnie powitał zebranych i poinformował, że porządek obrad został w 
terminie regulaminowym drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” poprzez 
połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu 
Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu – 
druk nr 751. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, zaproszeni goście   
 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
              
Następnie Przewodniczący poinformował, że do omawianego projektu uchwały druk 
nr 751 wpłynęła Autopoprawka i poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 
Posiedzeniu Komisji Edukacji RMG przewodniczyła radna Żaneta Geryk - 
Przewodnicząca Komisji, która stwierdziła kworum oraz powitała zebranych, a 
następnie poddała pod głosowanie porządek wspólnego posiedzenia Komisji czyli: 
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1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
„Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi 
Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu – druk 751 + 
autopoprawka. 

Głosowanie Komisji Edukacji RMG: 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Wspólne obrady Komisji Strategii i Budżetu oraz Komisji Edukacji prowadziła 
radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji. 
 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie utworzenia 
jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” poprzez 
połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu 
Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu – 
druk nr 751 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.199.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały 
wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem, a także poinformowała m.in.  
o tym, że: odbyły się spotkania z nauczycielami niektórych placówek oświatowych; 
odwiedzono 11 wybranych jednostek w celu zapoznania się ze specyfiką 
prowadzenia procesów finansowo - księgowych oraz kadrowo-płacowych; zebrano  
w formie ankiet dane, które poddano szerokiej analizie pod kątem podobieństw  
i rozbieżności w procesach i zasadności centralizacji usług wspólnych; zebrano przy 
pomocy ankiet opinie pracowników nt. oczekiwań i perspektyw rozwoju przy 
ewentualnej centralizacji usług wspólnych; wysłano do dyrektorów szkół 
anonimowe ankiety w celu poddania analizie dotychczasowej współpracy między 
funkcjonującym  Centrum Obsługi Placówek Oświatowych; odbyły się spotkania  
z dyrektorami wszystkich placówek oświatowych, po których otrzymano dużą ilość 
sugestii, uwag oraz pytań, na które  zostały przygotowane odpowiedzi przesłane do 
wszystkich placówek; 6 lipca odbyło się spotkanie z głównymi księgowymi, na 
którym zostały przedstawione założenia, idea oraz poinformowano, że zostanie 
wykonane studium wykonalności będące bazą do wypracowania decyzji dotyczącej 
powstania Centrum Usług Wspólnych; nie będzie zwolnień pracowników oraz będą 
utrzymane wynagrodzenia, natomiast płace zostaną dostosowane do struktury 
organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych; dyrektor Centrum Usług Wspólnych 
zostanie wybrany w drodze konkursu, a w przypadku pozostałych stanowisk zostaną 
przeprowadzone konkursy wewnętrzne; projekt uchwały został zaopiniowany przez 
związki zawodowe. 
 
Opinia Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty i Wychowania NSZZ 
„Solidarność” w Gdańsku stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 



3 
 

Opinia Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Gdańsku stanowi załącznik nr 
6 do protokołu. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – członek Komisji Strategii i Budżetu 
Pani skarbnik, czy mogłaby pani w jednym zdaniu odpowiedzieć nam na pytanie 
jaki jest cel i jaki jest zamysł i to, co gmina zyska na takiej zmianie? Przeczytałam 
projekt uchwały, uzasadnienie oraz dokumenty, które od państwa otrzymaliśmy. Po 
co to robimy? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Miasto, przechodząc na język biznesowy, jest korporacją. Miasto, urząd i wszystkie 
jednostki organizacyjne tworzą jedną całość. Stoimy na stanowisku, że procesy 
wewnątrz korporacji powinny być zestandaryzowane i takie same we wszystkich 
jednostkach organizacyjnych. Przy tak rozproszonych zadaniach do wykonania  
w zakresach w jednostkach organizacyjnych jest to niemożliwe, nawet jeżeli jest 
jedna polityka rachunkowości, ale obieg dokumentów jest już inny. Chcąc stworzyć 
jeden  standard, to tylko jest możliwe powstanie Centrum Usług Wspólnych. Jest to 
cel korporacyjny. Drugą przesłanką jest centralizacja. Odbyło się spotkanie  
z głównymi księgowymi. Państwo podkreślali, że nie ma powodów, żeby 
centralizować i tworzyć centrum dla centralizacji VAT. Należy pamiętać o tym, że 
prezydent ponosi odpowiedzialność przed urzędem skarbowym, a główny księgowy 
tylko przed prezydentem. Jest to zasadnicza różnica. Stwierdziliśmy, że skoro 
ustawodawca podjął ustawę o możliwości tworzenia centrum, to powołujemy się na 
ustawę.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – członek Komisji Strategii i Budżetu 
Czy takie centrum, gdzie procesy księgowe będą w jednym miejscu pomoże nam 
zapobiegać takim sytuacjom, które miały miejsce w szkole w Nowym Porcie? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, miała miejsce sytuacja, w której nastąpiło do zagarnięcia mienia 
publicznego. Jest to nie pierwsza taka sytuacja. Działania procesowe absolutnie 
wykluczają możliwość zdefraudowania pieniędzy. U nas w urzędzie jest działanie 
prawie procesowe. Ze względu na dużą ilość pracowników, nie ma takiej 
możliwości, chyba, że się kilka osób zmówi. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Chciałbym zadać trzy krótkie pytania. Pierwsze, zarówno po spotkaniach z paniami 
księgowymi, jak i ze związkami zawodowymi, bardzo często pojawia się 
informacja, że jest obawa o kwestie związane z usługą informatyczną. Czy my 
jesteśmy pod tym względem zabezpieczeni, czy mamy pewność, że pod tym 
względem będzie to dobrze działać?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na ten moment nie mogę tego potwierdzić, natomiast został zlecony audyt firmie 
zewnętrznej, która wypowie się na temat funkcjonowania całej Platformy 
Edukacyjnej. Będzie to dla nas bardzo ważny dokument mówiący o potencjale tego 
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narzędzia informatycznego. 15 grudnia ma być oddany audyt. Jeżeli chodzi  
o sieć, to jest przygotowywany i remontowany budynek przy ul. Hallera. Ma być 
oddane I piętro na koniec września, a następnie parter i II piętro. Wiemy, że muszą 
być wykonane odpowiednie łącza, ale czy coś będzie nie tak, to nie mogę na ten 
moment tego wykluczyć. Po to jest audyt, aby wykluczyć taką sytuacje. Będzie to 
diagnoza stanu obecnego wraz ze wskazaniami dotyczącymi odpowiednich 
uregulowań. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
W rozmowach z księgowymi bardzo często pojawia się informacja, że w tej chwili 
główne księgowe zajmują się szeroką gamą związaną ze wszystkimi sprawami 
księgowymi, natomiast po przejściu do Centrum będzie to wąska specjalizacja typu 
fakturowanie dokumentów czy podobne, co spowoduje brak rozwoju zawodowego. 
Księgowe stracą możliwość poszerzania zdolności związanych ze sprawami 
księgowymi. Wszyscy wiemy, że w naszym kraju przepisy związane z kwestiami 
podatkowymi są dynamiczne. Czy można w jakiś sposób rozwiać te obawy? 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, tak jak wspomniałam, jest wiele stanowisk kierowniczych, są 
stanowiska głównych specjalistów, ale również są przewidziane stanowiska 
opiekunów. Zapotrzebowanie do pracy przede wszystkim jest na specjalistów. 
Rozmawiając z paniami również otrzymałam takie zarzuty i wątpliwości, że 
wówczas główna księgowa staje się kontystką. Nie zgadzam się z tym. W Wydziale 
Finansowym w księgowości pracuje bardzo dużo osób, które posiadają wyższe 
wykształcenie oraz ogromne doświadczenie i mogłyby być głównymi księgowymi  
w każdej jednostce organizacyjnej, ale są inspektorami i głównymi specjalistami. 
Nie rozumiem dlaczego, tylko dlatego, że ktoś, kto ma tytuł głównego księgowego, 
ma być powodem, że mamy nie iść do przodu.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Odniosła się pani do tego, że nie będzie żadnego problemu związanego z tym, że 
jeżeli ktoś później zostanie włączony do Centrum, to nie ma możliwości tego, że 
nie będzie mógł startować w konkursach na funkcje kierownicze. Czy to wynika  
z tego, że na początku będą to osoby pełniące obowiązki, a dopiero później będą te 
konkursy rozpisywane? Czy od razu w momencie otwarcia będzie można 
kandydować do funkcji kierowniczej, nawet jeżeli dana placówka nie została 
włączona do Centrum? Na jakiej zasadzie będzie się to odbywało? 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, tak się składa, że dwa centra, ZEAS i COPO, połączą się  
1 października, następne 1 listopada, a kolejne 1 marca. Jest to okres 
sprawozdawczy, trwa zamykanie roku, przekazywanie zadań itd. Nadal główne 
księgowe, które przejdą będą realizowały, czyli obsługiwały w całości jednostki, 
które przejdą do Centrum. Oczywiście nie będą się nazywały głównymi księgowymi, 
ponieważ nie będą mogły być głównymi księgowymi. Wówczas do tego będą 
dostosowane stanowiska. Myślę, że przez pewien okres czasu, dopóki nie zakończy 
się proces łączenia, panie nadal będą te zadania realizowały.   
 

Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji Edukacji 
Swój czas antenowy chętnie oddam paniom księgowym, które mają najbardziej 
rzeczowe pytania. Chciałem się rzetelnie przygotować do dzisiejszej komisji i 16 
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dni temu, licząc te 2-3 dni przed sesją jak dostanę odpowiedź wystarczy mi, żeby 
sobie rzetelnie zajrzeć do pewnych rzeczy z edukacji, wystąpiłem co prawda do 
Prezydenta Miasta Gdańska, ale jest taki zwyczaj, że z reguły odpowiada zastępca 
prezydenta, skarbnik. Wystąpiłem z interpelacją dotyczącą prośby o to, żeby 
ujawnić mi studium wykonalności, na podstawie której prezydent podjął decyzję o 
powołaniu Centrum. Chciałem otrzymać te dokumenty. Minęło 16 dni. Nie 
otrzymałem wersji papierowej, ani elektronicznej. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Mamy potwierdzenie z poniedziałku. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji Edukacji 
Nie mam, ponieważ sprawdzałem. Jeżeli był jakiś problem, to warto było wystąpić 
o prolongatę i byłoby ok. Natomiast wiem, że nie tylko ja, ale i związki zawodowe 
oczekiwały, że ten dokument zostanie w maksymalny sposób ujawniony, ponieważ 
była to rzetelna wiedza, na podstawie której pan prezydent podjął taką, a nie inną 
decyzję. Dziś chyba trzykrotnie pani skarbnik powoływała się na tą firmę i jak 
widać jest tam źródło podstawowej informacji, na których podstawie podjęto 
decyzję o projekcie uchwały. Dobrze by było, gdyby wszystkim zainteresowanym 
ten dokument został przedstawiony, żeby właśnie na podstawie tego dokumentu 
można było wypracować dzisiaj szereg pytań, a może inaczej, nie byłoby tych 
pytań, ponieważ pojawiłyby się wcześniej i dzisiaj po odpowiedzi pisemnej 
prezydenta na konkretne pytanie, które są w studium, którego nikt  tutaj 
siedzących nie zna.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, wysłałam wczoraj wiedząc, że dziś będzie wspólne posiedzenie 
komisji… 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji Edukacji 
Chciałbym, aby był ujawniony ten dokument 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dokument został państwu przesłany… 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, został przesłany. Zadzwonię, aby potwierdzić informację kiedy to było.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji Edukacji 
Dobrze. Szkoda, że nie było czasu na przygotowanie się. Nawet jeżeli jest  
w skrzynce, to nie ma sprawy.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mogę przekazać ze swoimi uwagami, nie jest to żadna tajemnica. Nic innego 
państwo tam nie znajdziecie, niż to co powiedziałam. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji Edukacji 
Po prostu nie chciałbym na sesji zadawać pytań. Sesja jest nie po to, żeby ją 
przedłużać, tylko by podejmować decyzje. Komisje są od tego, żeby godzinami 
dyskutować. 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Za chwilę sprawdzimy. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji Edukacji 
Dobrze. Dziękuję. Czekam na pytania pań zainteresowanych. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Czy radni mają pytania? Nie ma, w takim razie przekazuję głos paniom 
reprezentującym księgowe.  
 
Pani Katarzyna Wiśniewska – przedstawicielka księgowych 
Moje główne wątpliwości dotyczą Gdańskiej Platformy Edukacyjnej. Od 2014 r. 
pracujemy na Platformie Edukacyjnej. Są rzeczy, które nie są w niej do końca 
wypracowane. Jesteśmy w stałym kontakcie z Otago. Jednostki mają swoje liderki. 
Przy tak dużych przedsięwzięciach, jak przeniesienie wszystkich księgowych  
i całych finansów do Centrum Usług Wspólnych również tych, które są większe  
i bardziej skomplikowane, jeżeli Platforma nie będzie funkcjonowała tak, jak 
powinna, to będzie to podwójnie utrudnione. Dlaczego audyt nie został 
przeprowadzony wcześniej? Zanim będzie podjęta decyzja o powstaniu Gdańskiego 
Centrum Usług Wspólnych, aby był czas na ewentualne poprawienie, tylko teraz, 
kiedy ta decyzja praktycznie zapadła. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Są to dwie niezależne rzeczy. Tutaj akurat nie do końca ma pani rację. Sama też 
pani powiedziała przed chwilą, że uwagi są na bieżąco przekazywane do Otago i do 
konsorcjantów. Wszelkie nieprawidłowości są w działaniu, nie w funkcjonalności. 
Było to tematem dyskusji na pierwszych spotkaniach. Czym innym jest działanie 
Platformy, a czym innym jest brak pewnej funkcjonalności. W ankietach na 
potrzeby projektu Centrum Usług Wspólnych powielały się informacje dotyczące 
tego, dlaczego nie ma dostępu do danego formularza, po czym odpowiedź była 
taka, że pani z niego nie korzysta, funkcja jest wyłączona dla danej księgowości, 
jest nieaktywna. Drugą rzeczą są funkcjonalności dotyczące wartości analitycznej. 
Też to wyjaśnialiśmy. Jesteśmy w okresie trwałości projektu unijnego i nie 
wszystkie zmiany mogą być teraz zmienione. Audyt związany jest też z tym, że nie 
tylko z Centrum Usług Wspólnych, ale musi on być przeprowadzony przed końcem 
okresu trwałości projektu unijnego, chcemy mieć pewność, że wszystko zostało 
zrobione zgodnie z aplikacją unijną. Wyłonienie wykonawców trwało od listopada 
ubiegłego roku. Dwukrotnie się nie udało. Dopiero za trzecim razem wyłoniliśmy 
firmę zewnętrzną, która może to przeprowadzić. Nie jest tak, że ten audyt jest 
niezbędny. Wcześniej nikt nie wiedział o tym, co się dzieje w Platformie i co nie 
działa. Jest również duża grupa elementów, które zgłaszało środowisko księgowych, 
a później, gdy technik jechał do danej placówki, to okazywało się, że nie chodziło 
o to, że nie działa, tylko, że gro księgowych po prostu nie potrafiło tego 
obsługiwać. On wtedy z księgową przepracował to i nagle dzięki temu nie musiała 
czegoś robić „na piechotę” w dwie godziny, tylko w 15 minut. Zostanie nam jakiś 
mały pakiet rzeczy, z którymi nie możemy teraz ruszyć ze względu na trwałość 
projektu, ale one nie są z tego, co zostało zebrane, czy też przekazane do firmy 
Price Waterhouse, to oni nie ocenili tego, jako rzeczy, które są przeszkadzające w 
tym procesie. W poprzednim roku raz pytaliśmy pań i w tym  roku również 
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ponowiliśmy te pytania, co nie działa. Przekazaliśmy to konsorcjum, które 
analizowało.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Rzeczywiście nie pozostawiamy bez echa państwa oceny, napisały to też w swoim 
piśmie związki zawodowe. Z panią dyrektor Szymańską będziemy rozmawiać, czy 
jest większe niebezpieczeństwo w zachwianiu funkcjonowania systemu jeżeli te 
zadania przejdą do jednego centrum, niż są rozproszone te działania  
w poszczególnych jednostkach, mówię o działaniach informatycznych. Oczywiście 
tego nie lekceważymy.  
 

Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Odnośnie działania Platformy i deklaracji, gdzie konsorcjum od lipca poprzedniego 
roku mówi o wprowadzeniu do sytemu druku deklaracji VAT, a centralizując VAT 
każda z nas prowadzi swoją jednostkę i zna ją od podstaw, wie jakie zobowiązania 
może dyrektor zaciągnąć. Centralizując coś, czego jeszcze nie ma w systemie,  
a my mamy na tym pracować od stycznia? Od lutego ja już jestem VAT-owcem, od 
lutego borykamy się poza systemem, żeby zrobić zgodnie z ustawą o podatku od 
towarów i usług. Wszystkie dokumenty potrzebne do deklaracji są poza systemem, 
bo od lutego konsorcjum nie wprowadziło tej możliwości, nie wprowadziło 
deklaracji. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ma pani racje. Nie wiem dlaczego wymogi w zakresie VAT-u w systemie finansowo-
księgowym na Platformie nie są tak przełożone jak powinny być i są w urzędzie. 
Tutaj się zgadzamy, że tak jest, ale proszę państwa, to nie ma znaczenia czy 
jesteście państwo w szkole w księgowości, czy to będzie połączone w Centrum. Nie 
ponoszę odpowiedzialności za to, że nie jest pełen zakres wymogów związanych  
z Vat-em w tym programie. 
 

Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Prowadzimy placówki. Mamy pod opieką po 10-20 placówek. Jest gro błędów, które 
się ciągną od 2014 roku. Konsorcjum nie poprawiło tego, o co prosiłyśmy nie raz. Są 
nie naprawione rzeczy i chcecie nas państwo wprowadzać w ten duży chaos.  
W 2014 roku pracowałyśmy po 16-18 godzin dziennie.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ma pani rację, tylko że nie jest to przeszkoda w tworzeniu Centrum, ponieważ czy 
to jest księgowość w szkole, przedszkolu czy w Centrum, to w Platformie jest ten 
błąd lub zbyt mała funkcjonalność, że i tak musi być to zrobione. Proszę państwa, 
nie jest to przeszkodą w połączeniu zadań. 
 

Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Konsorcjum było na badaniu w szkołach średnio 4 godziny dziennie. Konsorcjum nie 
znało ani zadań, ani paragrafów, nie wiedziało co to jest. Byli po 4 godziny w danej 
placówce. Wiemy jak wygląda praca na przedszkolach w COPO, połowa zadań 
zostaje na placówce. Czy centralizując połowa zadań nadal będzie realizowana na 
placówce przez dyrektorów czy sekretarki? 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, Centrum Obsługi Placówek Oświatowych było tworzone na 
podstawie przepisów o systemie oświaty, natomiast teraz są przepisy, które 
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wyraźnie mówią jakie obowiązki należą do dyrektora placówki, a jakie należą do 
Centrum. Jest jasny i czytelny podział kompetencji. Wszystkie zadania  związane  
z rachunkowością, sprawozdawczością przechodzą do Centrum Usług Wspólnych, 
tylko polityka finansowa zostaje u dyrektora. 
 
Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Zaciąganie zobowiązań, generowanie dochodów, to pozostaje po stronie placówki, 
wiec po stronie placówki w aplikacjach nadal będzie musiało być prowadzone. 
Jeżeli nas wszystkich zabieracie do Centrum, to na placówce zostanie dyrektor, 
jego zastępcy, sekretarki. Pozostawiacie dyrektora samego sobie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, w każdej jednostce organizacyjnej przed przekazaniem  
pracowników, będzie diagnozowanie stanu zatrudnienia. Chociażby kadry i płace. 
Najczęściej jest tak, że nie ma jednego etatu  osoby kadrowej. W związku z tym 
będzie dzielenie etatów. Na pewno nie będzie tak, że główny księgowy zostanie 
pozbawiony wszystkich pracowników i raptownie zostanie tylko dyrektor. Będą to 
trudne rozmowy, ale nie wyobrażam sobie, żebyśmy nie doszli do konsensusu.  
 
Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Dlaczego nie możemy tego przygotować i scentralizować COPO i ZEAS, tak jak 
prosiliśmy, a nas, placówki, po kolei, rozmawiać i etapami to wdrażać? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale dokładnie tak jest. 
 
Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Ankiety, które zostały przeprowadzone przez konsorcjum nie dotyczyły zagrożeń, 
żebyśmy się na ten temat wypowiedziały, tylko było zaznacz haczykiem gdzie 
chcesz pracować, w jakim dziale, albo jakie szkolenie chce się podjąć. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, były otwarte pytania. Mogę państwu radnym tą ankietę 
przedstawić. 
 
Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Nie była anonimowa, ponieważ z koleżankami wysyłałam i zadzwonili, że z tej 
placówki jeszcze nie mają. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Z placówki nie mieli, ale nie konkretnie od danej osoby. 
 
Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Miałabym jeszcze jedno pytanie, ale to chyba do prawników. Chodzi o taką rzecz, 
że przenosząc głównych księgowych z naszymi stanowiskami zachowujemy 
wynagrodzenia, ale na zebraniu powiedziano, że między nami jest różnica nawet 
do 2 tys. zł pensji. Przechodząc na stanowisko inspektora, wykonując te same 
zadania co 3 biurka obok, to powinnyśmy mieć to samo wynagrodzenie. Czy wtedy 
będzie obniżane wynagrodzenie? 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie będzie obniżane wynagrodzenie, ponieważ to państwu gwarantuje układ 
zbiorowy przez rok czasu. W następnym roku jest gwarantowane wynagrodzenie 
przez pana prezydenta. Być może tak będzie, że pracownik, który teraz ma tak 
znaczące wynagrodzenie, to przez kilka lat nie będzie otrzymywał podwyżki płac.  
 
Pani Agnieszka Chaberek – przedstawicielka księgowych 
Jeżeli w kodeksie pracy jest zapisane, że wykonuje te same zadania i jeżeli ktoś 
wystąpi do sądu pracy, to wyrównacie dla wszystkich te stanowiska ze stratą dla 
miasta, tak? Ponieważ na tym samym stanowisku osoby zatrudnione powinny mieć 
te same wynagrodzenia. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę pani, rozmawiamy w tej chwili o zasadności koncentracji zadań. 
gwarantujemy państwu, że nie będą obniżone wynagrodzenia. W tej chwili mówi 
pani, że gdy ma pani wysokie lub niskie wynagrodzenie, to inna osoba będzie miała 
na przykład od pani wyższe czy niższe. Naprawdę nie jest to powód, że nie można 
wykonać centralizacji, że z tych względów będziemy wstrzymywać procesy. 
Chciałabym, żeby od państwa były konkretne uwagi dlaczego nie powinno być 
centralizacji. 
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
W lipcu starałam się do państwa dotrzeć wysyłając do państwa e-mail, nie wiem 
czy dotarł, mam nadzieję, że tak. Tam opisaliśmy jak odbieramy ten projekt 
uchwały, a właściwie odnieśliśmy się do uzasadnienia. Oczywiście, centralizację 
można zrobić. Ustawa na to pozwala, ale nie wymusza. Interesuje nas co tak 
naprawdę jest powodem tej decyzji. Jeżeli nie liczymy na oszczędności finansowe, 
ponieważ wynagrodzenia mają być takie same. Budynek ma zostać przygotowany 
czyli to będą dodatkowe koszty. Jest powiedziane, żeby to sprawnie działało, to 
zostaną zatrudnieni gońcy, czyli wzrośnie ilość etatów, prawdopodobnie trzeba 
będzie zakupić samochody. Pod względem finansowym nie widać tu oszczędności, 
które miałoby to przynieść. Ze względu na VAT, to otrzymaliśmy już wytycznie jak 
VAT ma być realizowany w związku z deklaracjami. Już sam harmonogram we 
włączaniu do Centrum wskazuje na to, że łączenie Centrum z łączeniem deklaracji 
VAT nie ma nic wspólnego, ponieważ deklaracja będzie wspólna od  
1 stycznia, natomiast ostatnie jednostki wchodzą 1 lipca, więc będą musiały 
porządnie robić te deklaracje VAT. Zarzut w stosunku do nas, że nagle teraz 
prezydent będzie odpowiadał przed urzędem skarbowym, jak dotychczas to my 
odpowiadamy przed urzędem skarbowym, a potem będziemy odpowiadać przed 
prezydentem, czy to znaczy, że kiedy my przestaniemy odpowiadać, to czy 
będziemy dłużej pracować i będziemy wykonywać swoją pracę niedokładnie? Nie. 
Będziemy się tak starać, aby jak najlepiej deklaracje VAT sporządzić. Obawa, że 
teraz będziemy tylko przed prezydentem odpowiadać, a wcześniej przed urzędem 
skarbowym, jest dla nas krzywdząca. Zawsze staraliśmy się wykonywać pracę jak 
najlepiej. Owszem, zdarzają się przypadki, ale to nie znaczy, że każdy 
gdańszczanin jest przestępcą. O tym, że w urzędzie zdarzają się przypadki, które 
podlegają prokuraturze, to nie znaczy, że każdy urzędnik jest przestępcą. Nie 
chciałabym, żebyśmy generalizowali, że wszystkie księgowe są złodziejami, jest to 
dla nas naprawdę krzywdzące. Szczególnie, gdy poświęcamy dużo czasu i naprawdę 
jesteśmy uczciwe w pracy, którą wykonujemy. Doszło do wynaturzeń, ale dla nas 
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jest to brak nadzoru w danej placówce. Nadzór powinien być. Czy w Centrum 
będzie, trudno powiedzieć. W ZEAS-ach w Polsce bywało, że zdarzały się 
nadużycia. Jest to kwestia ludzi, którzy pracują. Mówimy cały czas o tej samej 
grupie. Albo ma się do nas zaufanie i kontroluje. W każdej chwili liczymy się z tym, 
że kontrola musi do nas przyjść i musimy mieć dokumenty. Będąc zatrudnione 
zyskamy nową jakość. Nadal nie rozumiemy, co będzie dodatkowym atutem, który 
polepszy pracę w stosunku do tego, jak ona wygląda teraz. Tym bardziej, że 
niepokoi nas jedna rzecz, która w księgowości jest bardzo ważna. Podejrzewamy, 
że obieg dokumentów będzie przebiegał po całym mieście, dokumenty będą 
krążyły, być może będą się gubiły, być może osoba, która będzie miała do 
wprowadzania kilka jednostek zamiast jednej będzie popełniała błędy, które będą 
się mnożyły. Jeżeli ktoś ma do wprowadzenia faktury tylko ze swojej szkoły, to wie 
czego one dotyczą. Jeżeli ktoś ma do wprowadzenia faktury z 10 szkół, to czy on ze 
zmęczenia przez przypadek wprowadzi je na konto innej szkoły, może się to 
zdarzyć. Kto będzie teraz tego pilnował? Osoba, która będzie podpisywała przelewy 
nie będzie w stanie 300 przelewów dziennie sprawdzić tak jak my teraz. 
Powiedzmy 10 przelewów przejrzymy czy wszystko się zgadza z fakturą. Nie 
będziemy w stanie tego w takiej ilości zrobić.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Chciałbym panią zapytać jak to jest teraz? Obsługuje pani 3 jednostki oświatowe, 
jest pani doradcą 28 szkół. Czy się pani myli wprowadzając faktury pomiędzy 
jednostkami?  
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Wprowadzam faktury tylko w jednej jednostce. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
A w dwóch innych? 
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Pracuję na ¼ etatu w jeszcze jednej jednostce i tam zajmuję się zupełnie czym 
innym, nie wprowadzam faktur. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
A myli się pani pomiędzy jednostkami, czy nie? 
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Zdarza się tak, że jeżeli mam sprawdzić na umowie i się orientuję, że nie jestem 
na tej jednostce, na której powinnam. W Centrum były takie przypadki pod koniec 
roku, gdzie przelewy szły nie z tej placówki, z której powinny, bo ktoś przez 
pomyłkę wrzucił je do innej placówki. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mówi pani o centrum? 
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
COPO nr 1. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pracuje pani w COPO nr 1? 
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Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Nie, ale z rozmów z dyrektorami przedszkoli były takie uwagi. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, na pewno ma pani rację. Będzie problem dopóki nie zostanie 
wdrożony elektroniczny system zarządzania dokumentami. Będą problemy po 
prostu z obiegiem dokumentów, które stanowią podstawę do realizacji zobowiązań.  
Rozważamy również zakup samochodu i będzie odbieranie przez Centrum  
w określonych dniach dokumentów z wszystkich placówek. Myśleliśmy, że możemy 
pracować na skanowanych dokumentach, że dyrektorzy będą opisywali dokumenty, 
ale na końcu jednak musi być faktura opisana. Stwierdziliśmy, że może to być 
podwójna praca. Dopóki nie będzie elektronicznego obiegu dokumentów, to macie 
państwo rację, ale staramy się w naszych działaniach jak najbardziej wyeliminować 
wszystkie zdarzenia. Proszę państwa, dlaczego zamierzamy stworzyć Centrum? 
Przede wszystkim chcemy usprawnić procesy i zoptymalizować wymiar czasu pracy. 
10 głównych księgowych ma jeszcze zatrudnienie jako główny księgowy w innych 
gminnych jednostkach organizacyjnych. Mamy również zdiagnozowane ilu jest 
emerytów, którzy pracują w księgowości i w płacach. Mamy również ogląd ilu 
pracowników  na dzień dzisiejszy pracując w kadrach i płacach ma nabyty wiek 
emerytalny. Posiadamy również rozpoznanie co do danych do roku 2019 ilu 
pracowników nabędzie uprawnienia. Mówienie, że z tego tytułu nie będzie korzyści 
jest próżnym mówieniem. Proszę państwa, na pewno wielu pracowników, którzy są 
na emeryturze nie przejdą do Centrum. Być może pracownicy, ja nie wiem, którzy 
nabyli prawa emerytalne nie będą chcieli przejść do Centrum. Mogę państwu podać 
te dane łącznie z pracownikami, którzy wykazali nabycie praw emerytalnych, ale 
nie przeszły na emeryturę, to jest 25 osób, 30 osób ma już nabyte prawa 
emerytalne. 52 osoby od 2016 roku do 2019 roku przejdą na emeryturę. Jest 30 
emerytów pracujących, którzy nabyli już prawa. Łącznie jest 107 osób.  
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Chciałabym zauważyć, że zarzuca się głównym księgowym, że pracują na 
dodatkowym etacie, to nie wynika z tego, że jesteśmy pazerni, tylko dlatego, że 
urząd, kiedy zaczynało brakować głównego księgowego pytał nas, a może by pan, 
pani zajęła się tamtą szkołą dopóki dotychczasowy główny księgowy nie wróci  
z urlopu macierzyńskiego, albo dopóki pracownik nie nabędzie uprawnień, żeby 
móc zostać głównym księgowym. Poświęcamy 8 godzin we własnej jednostce  
i dodatkowe godziny i na przykład pracujemy po 12 godzin. To, że ileś osób 
odejdzie na emeryturę nie znaczy, że pozostałe osoby będą w stanie przejąć inne 
obowiązki. Możemy wykonać pracę dla dwóch, dla trzech jeżeli niecałą pracę się 
nam wrzuci, ale nie dla 10, ponieważ czasowo nie będziemy w stanie tego ogarnąć.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, mówimy o racjonalizacji pracy. Mam również wykaz urlopów 
niewykorzystanych. 50 dni urlopu niewykorzystanego ma główny księgowy.  
 
Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Zgadza się. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
O jakiej racjonalności mówimy? 



12 
 

Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Z czego wynika niewykorzystany urlop? 
 

Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Wynika to z tego, że ja co tydzień muszę wysłać harmonogram. Czyli muszę być  
w placówce. W momencie, kiedy ja wiem, że muszę być w tym terminie  
w pracy, to ja jestem.  
 

Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
12 godzin pracy przez 5 dni w tygodniu i nie biorą panie urlopu? 
 

Pani Marta Piliczewska – przedstawicielka księgowych 
Biorę dwa tygodnie urlopu, natomiast nie wykorzystuję całego urlopu, który przez 
10 lat się nawarstwił.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
A gdzie jest kontrola Państwowej Inspekcji Pracy? 
 

Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Dokładnie, przecież jest to niezgodne z prawem. Proszę państwa, robi się 
zamieszanie, więc dyskusja chyba powoli dobiega końca. Zanim oddam głos paniom 
ze związków zawodowych proszę jeszcze jeden głos ze strony pań księgowych. 
 

Pani Elżbieta Kuszter – przedstawicielka księgowych 
Ostatnio rozmawiałam z panią skarbnik na spotkaniu na temat zasobów. Na 
spotkaniu z księgowymi była mowa, że płace zostaną ujednolicone. Pytanie brzmi 
czy faktycznie jak ktoś zostanie na tym samym stanowisku jedna księgowa będzie 
miała 1000 zł, a druga 1500 zł, to czy zostanie to podniesione do 1500 zł? Ponieważ 
tak by to wyglądało? Chciałabym to wiedzieć. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie bardzo rozumiem, co pani mówi poprzez jednolite. Powiedziałam, że zostaną 
dostosowane płace do wymogów ustawy o pracownikach samorządowych. Nie 
mówiłam niczego takiego, że jeżeli główna księgowa ma obecnie 5000 zł i będzie 
nadal otrzymywała taką kwotę, a druga księgowa ma 3500 zł to otrzyma ona 
podwyżkę do 5000 zł, to tego absolutnie nie gwarantujemy. 
 

Pani Katarzyna Wiśniewska – przedstawicielka księgowych 
Czy w związku  z tym, że tych zagrożeń jest dosyć dużo. Platforma ma swoje błędy 
i jest prowadzony audyt. Sama struktura Centrum Usług Wspólnych jest wciąż 
konstruowana, to czy nie ma takiej możliwości, żeby pomimo wszystko w uchwale 
była furtka, że okres wprowadzania kolejnych jednostek będzie opóźniony. Na 
przykład w przypadku większych, bardziej skomplikowanych, jak nasza. Wiem, że 
będzie ciężko przede wszystkim wprowadzić kontrolę wewnętrzną, ponieważ mamy 
wielu pracowników związanych z księgowością. Czy nie ma możliwości 
pozostawienia furtki, że może się to opóźnić, żebyśmy mieli czas i możliwość  
w swojej jednostce, z którą jesteśmy związani, żeby dyrektorom było łatwiej, żeby 
mieli oni pewność, że nie będzie się działo nic, co spowoduje zagrożenia.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Prawnicy odpowiedzą na to pytanie. Analizowaliśmy ten problem. Taka możliwość 
może zaistnieć, żeby się coś zadziało poprzez zmianę uchwały, którą podejmie 
rada.  
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Pani Elżbieta Daniluk – radca prawny 
Odnośnie kwestii zmiany terminów przekazania, wejścia w życie, to jest taka 
możliwość dokonania zmiany zapisu i przesunięcia terminu przekazania kolejnych 
placówek. Po podjęciu uchwały, w trakcie, jeżeli będzie taka konieczność 
organizacyjna, to taka możliwość jest. Rada Miasta może procedować i zmienić 
termin, aby te placówki przeszły w okresie późniejszym, ale aby zapisać nie ma 
takiej możliwości prawnej. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – członek Komisji Strategii i Budżetu 
Z projektu uchwały wynika, że jest to pewne stopniowanie, że nie wszystkie 
placówki od razu wchodzą do Centrum. Większe są na samym końcu, ponieważ są 
najtrudniejsze do uwspólnienia tej polityki. Czyli jest to zawarte w projekcie 
uchwały? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. 
 
Radny Piotr Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji 
Kto będzie decydował o tym, które placówki i kiedy przejdą do Centrum?  
 
Pani Elżbieta Daniluk – radca prawny 
Jest załącznik do uchwały. Proszę spojrzeć jak placówki będą sukcesywnie 
przekazywane. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Czy możemy wprowadzić autopoprawkę, skoro pani reprezentuje konkretną szkołę  
i przesunąć ją do późniejszego terminu? 
 
Pani Elżbieta Daniluk – radca prawny 
Ta szkoła jest na końcu. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” w Gdańsku 
Szczerze mówiąc zaniepokoiłam się obrotem rozmowy z paniami księgowymi, 
ponieważ chyba nie po to przyszły, żeby je rozliczać z urlopu, czasu pracy itd. 
Przyszły reprezentować stanowisko księgowych i zostały zaproszone do tej dyskusji, 
więc prosiłabym jako przedstawiciel związków zawodowych, żeby nie było takich 
sytuacji. Pytanie mam takie, czy w takim razie można by było, tak jak panie 
sugerują, najważniejszą rzeczą jest połączenie ZEAS i COPO, czy można zrobić to  
w jednej uchwale? Natomiast innymi uchwałami, stosownie do tego jak będą 
postępować prace, dołączać kolejne placówki. Czy nie można by było jednak, tak 
jak w kadrach, dać na razie przynajmniej, dowolność dyrektorom w decyzji  
o przekazaniu księgowości do utworzonego CUW na podstawie połączenia COPO  
i ZEAS? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To nie dyrektorzy szkół wnoszą, ponieważ mają problemy z rozdzieleniem zadań  
z zakresu finansów i księgowości. Problem mają główne księgowe, ponieważ nie 
chcą przejść do Centrum. My nie mamy generalnie uwag od dyrektorów. Na to 
pytanie odpowiadam tak, że to nie przychodzą dyrektorzy, którzy nie chcą 
przekazać zadań z zakresu finansów i księgowości. 
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Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Również rozmawiałam z kilkoma dyrektorami szkół i muszę powiedzieć,  
że większość dyrektorów jest za przejściem do Centrum Usług Wspólnych. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Mamy całą teczkę korespondencji w sprawie tego projektu uchwały, od związków 
zawodowych, od pań księgowych, od wszystkich możliwych stron. Nie mamy 
żadnego pisma od dyrektorów. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” w Gdańsku 
Czy nie było pisma przynajmniej od jednego z dyrektorów we wczesnym etapie 
dyskusji? 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Do nas nie dotarło. 
 
Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 
Mam kilka pytań. Pani skarbnik, chciałabym, aby ostatecznie wybrzmiały ryzyka. 
Drugie pytanie dotyczy tego, że w wypowiedzi usłyszałam, że jest gwarancja 
zatrudnienia przez rok i wynagrodzenia, pan prezydent dodatkowo gwarantuje, że 
to wynagrodzenie będzie utrzymane dłużej niż ten rok, a później była taka 
informacja, że płace będą dostosowane do struktury organizacyjnej. Chciałabym to 
uściślić, ponieważ dla mnie pojawił się szum informacyjny i nie wiem co miałabym 
przekazać po tym spotkaniu swoim członkom związku. Trzecia rzecz, na którą 
chciałabym zwrócić uwagę, my w swojej opinii zwróciliśmy uwagę, ponieważ ja  
w statucie nie znalazłam nic jeżeli chodzi o problem związany z finansami, 
pieniążki wydawane na doskonalenie i dokształcanie zawodowe nauczycieli,  
w statucie nie ma. W opinii zwróciłam uwagę, że tego nie znalazłam i pytałam  
w opinii jak będzie to realizowane?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odnośnie wynagrodzeń, to w tej chwili główni księgowi ze względu na stanowiska 
kierownicze mają dodatek funkcyjny. Ci państwo, którzy w nowej strukturze się 
znajdą, jeżeli nie będą piastować funkcji kierowniczej, to w miejsce dodatku 
funkcyjnego trzeba zgodnie z ustawą o systemie wynagrodzeń pracowników 
samorządowych tak dostosować elementy składowe, żeby wpasować w to 
wynagrodzenie brutto. 
 
Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 
Czyli będą wykonywane kalkulacje? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Zamiast dodatku funkcyjnego może być zwiększone wynagrodzenie 
zasadnicze. Zwiększy się od tego automatycznie dodatek za wysługę lat,  
a pozostałą kwotę stanowić będzie dodatek specjalny.  
 
Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 
Jeżeli ktoś z pracowników sobie nie poradzi po tym roku, nie mamy się co 
oszukiwać, ponieważ po roku będziecie państwo podlegać pod ustawę  
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o pracownikach samorządowych, a wymagania są na pewno większe. Czyli jeżeli 
ktoś sobie nie poradzi, to…? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych, pracownicy którzy będą  
w Centrum, tak jak my jesteśmy w urzędzie, są poddawani okresowej ocenie. My 
jesteśmy poddawani raz w roku. Nie jest to tak, że dyrektor jednostki może od tak 
zwolnić pracownika. Musi być wydana ocena. Pracownik musi tą ocenę przyjąć. 
Dwukrotna negatywna ocena, to wówczas tylko taka może być sytuacja.  
 
Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 
Wróćmy do dokształcania. Dlaczego nie ma zapisu w statucie? A to są też 
pieniądze. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dokształcanie jest to sprawa merytoryczna każdego dyrektora szkoły. Tego nie ma 
nigdy w statucie. A obsługa finansowo-księgowa, to jeżeli trzeba będzie zapłacić za 
szkolenie pracownika firmie…  
 
Pani Elżbieta  Daniluk – radca prawny 
Jest to wspomaganie dyrektorów w sprawach dokształcania. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zadanie jest w placówce. Dyrektor placówki decyduje o tym jakiego pracownika 
wysłać na szkolenie. 
 
Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 
Nie znalazłam takiego zapisu. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady 
Przepraszam, ale będzie to ostatnie pytanie. Tu nic nie słychać i nie słyszymy  
w czym jest problem. Jeżeli będzie gwar, to dyskusja nie ma sensu. Musimy się 
wyciszyć. Pani zada pytanie, a pani skarbnik odpowie i wtedy dyskusja ma sens. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pani mecenas proszę.  
 
Pani Elżbieta Daniluk – radca prawny 
W statucie jest zapis: wspomaganie dyrektorów i jednostek obsługiwanych  
w prowadzeniu spraw związanych z dofinansowaniem kształcenia. Czyli to wszystko 
zostaje w placówce. Centrum ma państwa wspomagać, a nie przejąć te zadania. 
Inaczej jest to obsługa. Odnośnie poruszonej przez panie księgowe kwestii 
dotyczącej przejścia do nowego pracodawcy. Panie przechodzą  
z tzw. dobrodziejstwem inwentarza, czyli nic się nie zmieni w stosunkach 
zawodowych. Przechodzicie państwo w ramach tego samego stosunku. Tak regulują 
przepisy prawa wprost. Rada Miasta nie ma żadnych kompetencji władczych, żeby 
to zmienić. Podobnie, jeżeli chodzi o zasadę wynagradzania, mówi o tym art. 248 
kodeksu pracy, że państwo z uwagi na to, ze były to placówki COPO i ZEAS, 
placówki oświatowe, tam obowiązuje zakładowy układ zbiorowy zawarty w 2003 r.  
i przez rok tym układem i zasadami będą panie objęte. Tutaj nic się nie zmieni. 
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Oczywiście po roku nowy pracodawca ma obowiązek opracowania regulaminu 
pracy, zasad wynagradzania w uzgodnieniu ze związkami zawodowymi. To 
oczywiście może ulec zmianie. Być może na państwa korzyść.   
 
Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 
A trzy najważniejsze ryzyka? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, nie widzę powiązania systemu informatycznego jako ryzyko, że 
ono jest w tej chwili takie same, jak w jednostkach oświatowych i czy będzie  
w Centrum. Centrum już mamy. Mamy Centrum Obsługi Placówek Oświatowych. 
Nie widzę dodatkowego ryzyka. Jest jedno ryzyko, które jest ryzykiem nowym, są 
to dokumenty. Dopóki nie zostanie wdrożony elektroniczny obieg dokumentów, to 
ryzyko będzie. Mówiłam na spotkaniu, ze występujemy do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z zapytaniem, czy możemy na skanach dokonywać płatności 
zobowiązań, raczej nie możemy. W związku z tym będziemy rozmawiać z panem 
prezydentem, żeby zakupić samochód i te dokumenty po prostu odbierać. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, prowadząca obrady, zamknęła dyskusję. 
 
Uzgodniono, że w terminie późniejszym odbędzie się wspólne posiedzenie Komisji 
Strategii i Budżetu oraz Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, na którym to 
zostanie omówione podsumowanie pierwszego etapu połączenia Centrum Obsługi 
Placówek Oświatowych i Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji oddała głos Przewodniczącemu Komisji Strategii  
i Budżetu, radnemu Piotrowi Borawskiemu, po czym przystąpiono do głosowania 
nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 

USTALENIA KOMISJI STRATEGII I BUDŻETU - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska 
oraz przeprowadzonej dyskusji, w wyniku głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 751 + Autopoprawka. (Opinia nr 37-11/176-
57/2016).  
 
Następnie przewodnicząca Komisji Edukacji poddała pod głosowanie Komisji 
Edukacji przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 751 wraz z Autopoprawką. 
 

USTALENIA KOMISJI EDUKACJI - OPINIA                   
 
Komisja  Edukacji Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska oraz 
przeprowadzonej dyskusji, w wyniku głosowania, 3 głosami za, przy 2 głosach 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 751 + Autopoprawka.  
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PUNKT – 2 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chciałem powiedzieć, że zwołałem na jutro na godzinę 8:15 posiedzenie w związku 
z projektem uchwały, który wpłynął do Komisji w dniu dzisiejszym. 
 
 
Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 
Koniec -  godz.17:20. 
 
 
 
Przewodniczący                                                     Prowadząca obrady 
Komisji Strategii i Budżetu RMG              Przewodnicząca Komisji Edukacji RMG 

 
 

Piotr Borawski                                                         dr Żaneta Geryk 
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